

Qalaa Holdings Honoured Among Egypt's Top 100 Companies of 2016; Two of it's Senior Executives Among Top 50 Women

Qalaa Holdings was named as one of the top 100 companies in Egypt, a testament to their continued market leadership and the resilience of their business model amid challenging economic conditions; Pakinam Kafafi, CEO of Qalaa's subsidiary TAQA Arabia, and Ghada Hammouda, Qalaa's Chief Marketing Officer, were also on the list of Egypt's 50 most influential women



Qalaa Holdings (CCAP.CA on the Egyptian Exchange), an African leader in energy and infrastructure, has recently been chosen as one of Egypt's top 100 companies listed on the Egyptian Exchange (EGX). Pakinam Kafafi, CEO of TAQA Arabia, Qalaa's energy sector subsidiary, and Ghada Hammouda, Qalaa's Chief Marketing Officer, were also named among Egypt's 50 most influential women of 2016.

At the award ceremony held under the patronage of H.E. Sherif Ismail, the Prime Minister of Egypt, Qalaa Holdings Co-Founder and Managing Director, Hisham El-Khazindar said, "We are honoured to be recognised today among the top 100 Egyptian companies but I am even more honoured that two of the 50 women recognised today are Qalaa Holdings' senior executives Pakinam Kafafi and Ghada Hammouda, both of whom serve as role models to women and men alike."

Kafafi and Hammouda were part of an illustrious list of leading Egyptian women who are active in diverse sectors of the economy such as banking, industry, energy, marketing, real estate, telecommunications, entrepreneurship and public service.

H.E. Dalia Khorshid, Minister of Investment and H.E. Ambassador Moushira Khattab, former Minister of Family and Population and former Head of the National Council for Women were also among the women honoured at the high-profile ceremony that was attended by leading government officials including H.E. Mohamed Al Assar, Minister of Military Production, H.E. Tarek Kabil, Minister of Trade and Industry, H.E Ghada Waley, Minister of Social Solidarity, and H.E. Ambassador Nabila Makram Ebeid, Minister of Immigration and Egyptian Expatriates Affairs, along with leading members of the Egyptian business community and the diplomatic corps.

“I am truly honored by this award, which further strengthens my sense of duty and responsibility vis-à-vis other aspiring women with careers, and towards our country” said Kafafi. Kafafi’s successful professional career has been diverse; prior to assuming the role of CEO of TAQA Arabia she held positions including Vice-President of Investment Banking at EFG-Hermes and Investment Director at a leading national gas company.

“Egyptian women in business have made great progress over the years. I’m extremely proud to be chosen as a role model showing that women can balance and succeed, and to be part of a company that recognizes the importance and value of having women hold seats on boards and occupy senior positions,” said Hammouda. “Egypt still ranks 132nd in the Global Gender Gap ratings and 118th out of 187 in the UNDP’s Gender Equality Index. Improving our rankings will require collaboration and commitment to create an enabling legal, educational, social and cultural framework that will ensure the full and effective participation of women and equal opportunities for leadership at all levels without jeopardizing the position of women as family caretakers and various other roles,” she added.

Hammouda is an active champion of women’s issues in Egypt. She has also worked tirelessly in the field of sustainable development and has been a vocal advocate for the United Nation’s Sustainable Development Goals (SDG’s) within the Egyptian business community and Africa.

—Ends—

Qalaa Holdings (CCAP.CA on the Egyptian Stock Exchange) is an African leader in energy and infrastructure. Formerly known as Citadel Capital, Qalaa Holdings controls subsidiaries in industries including Energy, Cement, Agrifoods, Transportation & Logistics, and Mining. To learn more, please visit qalaaholdings.com.

Forward-Looking Statements

Statements contained in this News Release that are not historical facts are based on current expectations, estimates, projections, opinions and beliefs of Qalaa Holdings. Such statements involve known and unknown risks, uncertainties

and other factors, and undue reliance should not be placed thereon. Certain information contained herein constitutes “targets” or “forward-looking statements,” which can be identified by the use of forward-looking terminology such as “may,” “will,” “seek,” “should,” “expect,” “anticipate,” “project,” “estimate,” “intend,” “continue” or “believe” or the negatives thereof or other variations thereon or comparable terminology. Actual events or results or the actual performance of Citadel Capital may differ materially from those reflected or contemplated in such targets or forward-looking statements. The performance of Qalaa Holdings is subject to risks and uncertainties.

For more information, please contact:

Ms. Ghada Hammouda
Chief Marketing Officer
Qalaa Holdings

ghammouda@qalaaholdings.com
Tel: +20 2 2791-4439
Fax: +20 22 791-4448
Mobile: +20 106 662-0002

اختيار القلعة ضمن أكبر ١٠٠ شركة في مصر خلال عام ٢٠١٦، وقائمة أكثر ٥٠ سيدة تأثيراً في الاقتصاد المصري تشمل اثنين من كبار التنفيذيين بالقلعة

اختيار القلعة ضمن أكبر ١٠٠ شركة في مصر تأكيداً لريادتها على الساحة المصرية وقدرتها على استحداث وتبني نموذج أعمال ناجح لمواجهة تحديات المشهد الاقتصادي؛ وتكريم أكثر ٥٠ سيدة تأثيراً في مصر ومن بينهم باكينام كفاي الرئيس التنفيذي لشركة طاقة عربية التابعة للقلعة وغادة حمودة رئيس قطاع التسويق بشركة القلعة



أعلنت اليوم شركة القلعة (كود البورصة المصرية CCAP.CA) – وهي شركة رائدة في استثمارات الطاقة والبنية الأساسية بمصر وأفريقيا – عن اختيارها ضمن أقوى ١٠٠ شركة أداءً في البورصة المصرية خلال عام ٢٠١٦، مع اختيار باكينام كفاي الرئيس التنفيذي لشركة طاقة عربية، التابعة للقلعة في قطاع الطاقة، وغادة حمودة رئيس قطاع التسويق بشركة القلعة، ضمن قائمة أكثر ٥٠ سيدة تأثيراً في الاقتصاد المصري خلال عام ٢٠١٦.

وخلال احتفالية التكريم التي انعقدت تحت رعاية السيد رئيس مجلس الوزراء المهندس شريف إسماعيل، أعرب هشام الخازندار الشريك المؤسس والعضو المنتدب لشركة القلعة، عن اعتزازه باختيار القلعة ضمن أقوى ١٠٠ شركة في مصر، ويزيدنا فخراً أن قائمة أكثر ٥٠ سيدة تأثيراً في مصر تشمل اثنين من كبار التنفيذيين بشركة القلعة، وهما باكينام كفاي وغادة حمودة، إذ تقدم كل منهما مثلاً يحتذى به للجميع رجالاً وسيدات على حد سواء.

تجدد الإشارة إلى أن كفاي وحمودة تم اختيارهما ضمن قائمة أكثر ٥٠ سيدة تأثيراً في مصر تقديراً لدور وإسهامات المرأة في النهوض بالاقتصاد المصري من خلال المشاركة الفعالة في مختلف مجالات الأعمال والقطاعات الاقتصادية، بما في ذلك القطاع المصرفي والصناعي وقطاعات الطاقة والتسويق والعقارات والاتصالات وريادة الأعمال والعمل العام.

كما وقع الاختيار على كلا من السيدة داليا خورشيد وزيرة الاستثمار والسفيرة مشيرة خطاب وزيرة الدولة للأسرة والسكان السابقة والرئيس السابق للمجلس القومي للمرأة ضمن السيدات اللواتي تم تكريمهن خلال الحفل الذي شهد مشاركة من جانب نخبة من كبار المسؤولين الحكوميين، ومن بينهم اللواء محمد العصار وزير الإنتاج الحربي وطارق قابيل وزير التجارة والصناعة وغادة والي وزيرة التضامن الاجتماعي والسفيرة نبيلة مكرم عبيد وزيرة الدولة لشئون الهجرة وشئون المصريين بالخارج، إلى جانب نخبة من أبرز الشخصيات في مجتمع الأعمال والهيئات الدبلوماسية في مصر.

وأعربت باكينام كفاي الرئيس التنفيذي لشركة طاقة عربية، عن سعادتها البالغة باختيارها ضمن أفضل ٥٠ سيدة تأثيراً في مؤسسات الأعمال بمصر، مؤكدة أن هذا التكريم يحملها مسؤوليات على عاتقها تجاه هذا البلد العظيم وهو أيضاً دافع قوي لاستكمال مسيرتها العملية الطويلة في قطاع الطاقة، علماً بأن مشوارها المهني قبل رئاسة شركة طاقة عربية تضمن تقليدها منصب نائب رئيس قطاع الترويج وتغطية الاكتتاب بالمجموعة المالية هيرميس وكذلك منصب رئيس قطاع الاستثمار بإحدى الشركات الرائدة في قطاع الغاز الطبيعي بمصر.

ومن جهتها عبرت غادة حمودة عن امتنانها لهذا التكريم والتقدير باعتبارها أحد الرموز النسائية القادرة على تحقيق التوازن والنجاح على المستويين المهني والأسري في مجتمع الأعمال المصري. كما أعربت حمودة عن اعتزازها بكونها جزء من كيان مؤسسي عريق ورائد في تلمين مشاركة المرأة في مجالس إدارات الشركات ولا سيما تقليدها المناصب التنفيذية العليا بالمشروعات الاستثمارية المختلفة، مضيفة أن هذا التكريم هو ثمرة التقدم الملموس الذي أحرزته المرأة المصرية على مر السنين في مجال الأعمال.

وأشارت حمودة إلى أن مصر لا تزال في المرتبة ١٣٢ في مؤشر الفجوة العالمية بين الجنسين، والمرتبة ١١٨ من بين ١٨٧ دولة في مؤشر المساواة بين الجنسين التابع لبرنامج الأمم المتحدة الإنمائي، مضيفة أنه ينبغي بذل المزيد من الجهد نحو تضافر والتزام جميع الأطراف في سبيل توفير البيئة القانونية والتعليمية والاجتماعية والثقافية اللازمة لضمان المشاركة الكاملة والفعالة للمرأة فضلاً عن تحقيق تكافؤ الفرص في حصول المرأة على المناصب القيادية على جميع المستويات دون تعارض مع القيام بدورها في رعاية الأسرة إلى جانب مهامها الأخرى، وهو ما يساهم في تحسين ترتيب مصر في هذه التصنيفات العالمية.

وتعد حمودة أحد أبرز النشطاء المهتمين بقضايا المرأة في مصر، فضلاً عن كونها من أنشط المهتمين بالعمل في مجال التنمية المستدامة كما كانت أحد أبرز المدافعين عن أهداف الأمم المتحدة للتنمية المستدامة (SDG) في مجتمع الأعمال المصري والإفريقي.

—نهاية البيان—

شركة القلعة (كود البورصة المصرية CCAP.CA) هي شركة رائدة في استثمارات الطاقة والبنية الأساسية بمصر وأفريقيا، حيث تركز على قطاعات استراتيجية تتضمن الطاقة، والأسمت، والأغذية، والنقل والدعم اللوجيستي، والتعدين. المزيد من المعلومات على الموقع الإلكتروني: qalaaholdings.com

البيانات التطلعية (إبراء الذمة)

البيانات الواردة في هذه الوثيقة، والتي لا تعد حقائق تاريخية، تم بنائها على التوقعات الحالية، والتقدير وآراء ومعتقدات شركة القلعة. وقد ينطوي هذا البيان على مخاطر معروفة وغير معروفة، وغير مؤكدة وعوامل أخرى، ولا ينبغي الاعتماد عليه بشكل مفرط. ويجب الإشارة إلى أن بعض المعلومات الواردة في هذه الوثيقة تشكل "الأهداف" أو "البيانات المستقبلية" ويمكن تحديدها من خلال استخدام مصطلحات تطلعية مثل "ربما"، "سوف"، "يلتمس"، "ينبغي"، "يتوقع"، "يشعر"، "يقدر"، "ينوي"، "يوصل" أو "يعتقد" أو ما هو منفي منها أو غيرها من المصطلحات المشابهة. وكذلك الأحداث الفعلية أو النتائج أو الأداء الفعلي لشركة القلعة قد تختلف جوهرياً عن تلك التي تعكسها مثل هذه الأهداف أو البيانات المستقبلية. ويحتوي أداء شركة القلعة على بعض المخاطر والشكوك.

بيان إخباري

القاهرة في ١ فبراير ٢٠١٧



QALAA
HOLDINGS
القلعة

للاستعلام والتواصل

السيدة / غادة حمودة

رئيس قطاع التسويق

شركة القلعة (Qalaa Holdings)

ghammouda@qalaaholdings.com

هاتف: +20 2 2791-4439

فاكس: +20 22 791-4448

محمول: +20 106 662-0002

Twitter: @qalaaholdings